
 

Innkalling til rådsmøte i Ryfylkerådet 

Tid: Onsdag 22.05.2024, kl. 09.00 – 12.00 

Stad: Fjelltun Skole, Fjelltunvegen 45, 4103 Jørpeland (Ifbm Ryfylke Quiz - finalen) 

 

Innkallinga går til: 

Kenny Rettore, ordførar i Sandnes 
Bodil Sivertsen, kommunedirektør i Sandnes (valgfritt) 
Anita Husøy Riskedal, ordførar i Hjelmeland 
Janne Johnsen, kommunedirektør i Hjelmeland (valgfritt) 
Håvard Handeland, ordførar i Sauda 
Vegard Thise , kommunedirektør i Sauda (valgfritt) 
Mads Drange, ordførar i Suldal 
Karin Dokken Austvik, kommunedirektør i Suldal (valgfritt)  
Irene Heng Lauvsnes, ordfdører i Strand 
Heidi Klaveness, kommunedirektør i Strand (valgfritt) 

Kopi til: 

Kristoffer Amdal, styreleiar i Ryfylke IKS 

 

Saksliste 

Sak 26/24 Godkjenning av innkalling og saksliste  

Sak 27/24 Godkjenning av møtebok  

Sak 28/24 Utdanningssenter i Ryfylke 

Sak 29/24 Regionalplan – status utdanningar 
Sak 30/24 Ryfylkekonferansen - MOR 

Sak 31/24 Ungdomsstyret - konstituerande samling  
Sak 32/24 Utvikling New Kaupang - orientering 

Sak 33/24 Gratis Ungdomskort 

Sak 34/24 Medlem til styret i Reisemål Ryfylke 

Sak 35/24 Varamedlem til Ryfylkealliansen. 

Sak 36/24 Styre i Ryfylke IKS 

Sak 37/24 Eventuelt 

 

Møtet starter med kort innledning med Tor Øyvind Skeiseid vedr. Ryfylkealliansen sitt 

pågående arbeid og videre planer. 

 

Hjelmeland, 15.05.2024 

Irene Heng Lauvsnes     Kristoffer Amdal 

Rådsleiar i Ryfylkerådet    styreleiar i Ryfylke IKS 

       



Sak 26/24  Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Framlegg til vedtak 

Rådet godkjenner innkalling og saksliste. 

 

Sak 27/24  Godkjenning av møtebok 

Møtebok frå møtet 12.03.24 og 08.03.24 ligg ved innkallinga.  

 

Framlegg til vedtak 

Rådet godkjenner møtebok frå møte 12.03.24 og 08.05.24. 

 

Sak 28/24  Utdanningssenter i Ryfylke – status i utvikling 

 

Saken om etablering av nytt utdanningssenter blir behandlet i Fylkestinget 11. juni 2024. 

Sakspapirene til behandling i fylket er oversendt kommunene slik at det kan utarbeides 

likelydende vedtak i deltaker kommunene.  

Det er ønskelig å sluttbehandle saken om utdanningssenter i forbindelse med fylkestinget 

24. september. Fylket og kommunene må sammen utarbeide en selskapsavtale som kan 

fremlegges til fylkestinget og kommunestyrene i høst. Etter et positivt vedtak i fylkestinget 

og kommunestyrene planlegges det et møte mellom fylket og kommunene fredag 14. juni 

eller mandag 17. juni Fylket organiserer og kaller inn til møtet. Kommunene må utnevne 

personer som har forankret sin deltakelse i alle eierkommuner med sikte på å utarbeide 

endelig forslag til selskapsavtale. Disse personene må også være tilgjengelig for å jobbe med 

dette i uke 25 og 26, og vi må ferdigstille selskapsavtalen og politisk saksframlegg i uke 34.  

Framlegg til vedtak 

Ordførerene i Ryfylke kommunne sammen med administrasjonen utnevne representanter 

som kan delta i arbeidet med selskapsavtale. 

   

Sak 29 /24 Regionalplan – status utdanningar 
 
Det blir vist til rapport frå Kompetansepilot Ryfylke som blei lagt fram og vedteken i 2023.  
Denne dannar grunnlaget for dei utdanningar som er i gang og dei som per no er under 
planlegging.  



 
Følgjande studium er i arbeid og under planlegging (sluttført i parentes):  

▪ Bachelor i havbruk og enkeltemne à 15 studiepoeng (ferdig 2026) 
▪ Fagskule Sansestimulering/velferdsteknologi (utsett oppstart på grunn av for få 

studentar) 
▪ Fagskule HMS (ferdig 2026) 
▪ Fagskule Psykisk helsearbeid (ferdig 2026) 
▪ IT, digitalisering og robotisering (ferdig 2024) 
▪ Sjukepleie (ferdig 2025)*) 

 
*) Ryfylke IKS saman med studentane ved studiet planlegg no studietur der m.a innsyn i 
demenslandsbyar blir spesielt fokusert. Turen blir avvikla seinhaustes 2024. I tillegg blir 
studentane invitert til delar av Ryfylkekonferansen MOR der det er fokus på KI og 
eldreomsorg.  
 
Nye studie som er under planlegging   

▪ Fagskule Havbruk/RAS (oppstart januar 2025) 
▪ Fagskule «Grønt mangesysleri og entreprenørskap» (oppstart sep./okt. 2024) 

 
Dette skjer i samarbeid med Fagskolen Rogaland med partnar i Strand/Hjelmelandsklusteret 
MOWI, Tytlandsvik Aqua, Fister Smolt, Årdal Aqua, og Greig Seafood. 
 
Logistikk 
Nytt studie som er under planlegging i samarbeid med Fagskolen Rogaland med partnar i 
Strand/Hjelmelandsklusteret innan Logistikk og digitalisering. I samarbeid med utvalde 
bedrifter, førebels Norsk Spennbetong, Comrod, Nord dialog og Westcontrol, skal me 
skreddarsy ei utdanning som kan vera med å løfte behovet for meir kompetanse på 
området. To bedrifter vil bli invitert med i tillegg men desse blir først kontakta når me har 
kome noko lenger i kva for bedrifter som vil tene planleggingsfasen. Fagskulen Rogaland vil 
invitera inn ressurspersonar utanfrå med erfaring frå logistikkfeltet i planleggingsarbeidet. 
Odd Aksland er alt invitert med. 
 
 
 
 
Sjukepleie 
Det har vore møte med HVL om etablering av ny klasse innan sjukepleie. Nytt møte er 
planlagt. Det er eit mål å starte denne opp hausten 2025 eller 2026. Det er viktig at 
kommunane alt no startar arbeidet med informasjon om dette kan skje internt, men Ryfylke 
IKS vil og promotera dette.  
Som de er kjent er det og fleire andre utdanningar arbeidslivet etterspør men det arbeidet 
med å planlegge, fasilitera og følgje opp dei som no er omtalt her er krevjande. Det er viktig 
å levere på innsøking og kor mange som fullfører.  
 
Arbeidet med å rapportera (undervegs og til slutt) er omfattande i tillegg til revisjon som skal 
gjennomførast av kvart enkelt studie som det er gitt midlar til.  
 



Framlegg til vedtak  
 
Saka blir tatt til orientering. 
 
 

Sak 30/24 Ryfylkekonferansen - MOR 

  

Status for konferansen som finn stad på Sand 05. og 06. september 2024. 

 

Kompetanseutvikling i ei ny tid: Kva for fortrinn kan KI gje arbeidslivet i Ryfylke? 

 

Årets konferanse (den 9. i rekka) blir svært spennande! I år skal me setje kunstig intelligens 

(KI) som det overordna temaet og sjå nærmare på korleis me kan bruka KI i å styrkja Ryfylke. 

Eksempel på nokre spørsmål me vil svare ut: 

• Korleis kan næringslivet bruka KI til å bli enda betre? 
• Korleis kan KI vera ein ressurs i omsorg og velferd for eldre? 
• Kva rolle får KI for utvikling av attraktivitet og mobilitet i regionen vår?  
• Kan KI spele ei rolle i integreringsarbeidet- og koss opplever innvandrarar Ryfylke? 

 

KI kan forandre veldig mange av oppgåvene våre i framtida. Om fem år vil mange av våre 

oppgåver bli betrakteleg endra som eit resultat av utviklinga av kunstig intelligens. 

Foredragshaldarar som er booka inn: 

• Anne-Kat Hærland, humorist og KI-ekspert. 

• Axel Braanen Sterri, postdoktor ved Oslo Met. 

• Brynjar Andersen Saus, prosjektleiar Tromsø Arctic Simulation Centre – TASIC. 

• Ben Martin, jobbar med global stadsutvikling for HKS inc.  

• Trond Hovland, administrerande direktør – ITS Norway. 

• Sabine Otto-Rød, samfunnsanalytikar ved Ryfylke Prana.   

• Lisa Stornes, lektor ved Sauda vidaregåande skule.  

• Håvard Handeland, ordførar i Sauda kommune. 

• Jon Terje Aksland, produktsjef i Uni Micro AS. 

• Ishita Barua, lege med doktorgrad innan kunstig intelligens i medisin. 

• Alf Aadnøy, forretningsutviklar i Ryfylke Næringshage. 

• Irene Heng Lauvsnes, rådsordførar i Ryfylke. Og orførar i Strand  

• Espen Geelmuyden Rød, rådgjevar Rogaland fylkeskommune. 

• Ingvild Erøy, leiar i Kakadu Ignite AS. 

• Bjørn Wigdel, næringssjef i Strand kommune. 

• Bonolo Ramphomane-Aandahl, næringsdrivande og folkevald Suldal. 

• Ole Ueland, fylkesordførarar i Rogaland fylkeskommune. 



• Therese Ramsland, seksjonssjef i Stavanger kommune IT og systemforvaltning. 

• Idar Tobias Heskestad, Norsk spennbetong 

• Iryna Krochuc, NAV Suldal. 

• Eli Nessa, undervisingslektor UIS og styreleiar i Pårørandesenteret og Ryfylkemuseet. 

• Inger Bråtveit, forfattar. 
 

Påmeldingsavgift som inkluderer alle måltid under konferansen er kr. 2 950,- 

 

Stad:                           Suldal kulturhus 

Dato:                        05.09.2024 kl. 09.00 – 06.09.2024 kl. 14.00  

Overnatting:        Ryfylke Fjordhotell (her bestiller du sjølv rom)   

 

Booking:   Booking@ryfylkefjordhotell.no 

Oppgi kode:   «MOR-konferansen» 

Pris:                           Enkeltrom kr. 1299,- inkl. frukost.  

Dobbeltrom kr- 1599,- inkl. frukost. 

  

Fullstendig program med tider og eventuelle justeringar finn du her: 

https://ryfylkeiks.no/ryfylkekonferansen-mor/ 

 

Det er no og lagt ut at folk kjem med innspel til MOR-prisen som blir delt ut for fjerde gang 

av Ole Uleland.  

 

Vurdering  

Det er viktig at alle spreie informasjon om konferansen. Om kort tid er den klar for 

påmelding på nettsida vår.  

 

Framlegg til vedtak  

Saka blir tatt til orientering  

 

 

Sak 31/24 Ungdomsstyret - konstituerande samling  
 

mailto:Booking@ryfylkefjordhotell.no
https://ryfylkeiks.no/ryfylkekonferansen-mor/


 
Konstituerande møte finn stad i Stavanger fredag 07.juni kl. 17.00 –  21.00. Til dette møtet 
inviterer me og vara-representantane.  
 
Følgjande oppgåver blir spelt inn til dei som no utgjer styret, jamfør § 1.3 i vedtektene:   

▪ Styret skal leggja til rette for faglege og sosiale arenaer og møteplassar der unge 
får  

o vera sosiale saman  
o kunnskap om regionen sine fortrinn 
o styrkja felles identitet til Ryfylke 
o bidra til å skapa demokratiske gode samfunnsprosessar 

 
▪ Styret skal peika ut representantar til politiske fora på regionalt og 

fylkeskommunalt nivå som skal representera unge i Ryfylke. 
▪ Styret skal arbeida for at kollektivtilbodet i regionen tar omsyn til ungdommen 

sine behov. 
▪ Styret skal bidra til å fordela midlar til tiltak av interesse for unge. 
▪ Skal vera høyringsorgan i alle saker som gjeld dei unge sine vilkår. Styret kan 

reisa saker det sjølv finn aktuelle, men ikkje saker som gjeld enkeltpersonar.  
Ungdomsstyret kan invitera politikarar, administrasjon eller andre til styremøta for 
utveksling av informasjon og kunnskap, for å stilla spørsmål eller for å diskutera ei sak.  
 
Funksjonstida for styret er to år, med 5-6 årlege møter - der minst to er fysiske. 
  
Foreløpig saksliste til møtet: 

1. Informasjon om Ryfylkerådet  
2. Informasjon om bakgrunn og oppgåver for ungdomsstyret 
3. Informasjon frå ungdomsrådet i Rogaland fylke 
4. Kva for oppgåver vil ungdomsstyret først arbeide med?  

a. Heilt Heim/sommarjobben.no  
b. Treffpunkt Ryfylke – etablering av traineeordning 

5. Økonomi – plan for arbeidet  
6. Møteplan 

 
Det er blir no vist interesse frå fleire hald for dette ungdomsarbeidet og måten regionen har 
organisert arbeidet på. Fleire regionråd har vore i kontakt med Ryfylke IKS gjennom det 
kartleggingsarbeidet som var grunnlaget for den organisasjonsform me lande til slutt på.  
 
I samband med at Ryfylke IKS har styrkja informasjonsarbeidet sitt er det viktig at dei unge 
sjølv er med å påverkar dette vidare – både hjå oss sjølv og naturlege samarbeidspartnarar,  
slik at me får optimal effekt av kommunikasjonsarbeidet i regionen.  
 
Det er søkt og innvilga midlar til arbeidet mellom anna Sparebank Vest med 1,5 mill. i  tillegg 
til omlag 700 000 som er løyvd tidlegare til ungdomssatsinga.  
 
Framlegg til vedtak  
Saka blir tatt til orientering. 



 
 
 

 

Sak 32/24 Utvikling New Kaupang – orientering 

 
Ryfylke IKS har en eierandel på 25% i New Kaupang, Rogaland fylke eier de resterende 75%. 

Rogaland fylke har besluttet at de vil avvikle sitt eierskap i New Kaupang. Rogaland Fylke har 

i forbindelse med avviklingen av sitt eierskap i New Kaupang tatt kontakt med Ryfylke IKS, de 

ønsker tilbakemelding fra Ryfylke IKS hvordan vi vurderer eierskapet og selskapet fremtid. 

Styret i New Kaupang vil i styremøtet 16. mai diskutere styrets strategi for videre drift.  

Styret skal vurdere driften ut fra hvordan de mener selskapet skal utvikles og vurdere 

alternative driftsmodeller for selskapet. Det vil bli gitt en orientering om status på dette 

arbeidet i møtet 22. mai.  Ryfylke IKS må diskutere sin eierstrategi for New Kaupang, 

hvordan vurderer Ryfylke IKS sitt eierskap, skal Ryfylke IKS overta eierandelen til Rogaland 

fylke? Hvordan skal selskapet drives videre? Hvordan skal driften finansieres. Eierne av 

Ryfylke IKS bør sette ned en arbeidsgruppe for å utrede mulighetene. 

 

Framlegg til vedtak  

Det nedsettes et arbeidsgruppe bestående av daglig leder i Ryfylke IKS, rådsleder i Ryfylke 

IKS og ordfører i ……… for å utarbeide forslag til Ryfylke IKS eierstrategi for New Kaupang. 

 

Sak 33/24 Gratis Ungdomskort 

 
Stavanger kommune brukte en løsning for båttraffikken hvor brukerene betalte og 

kommunen refunderte utlegg. Stavanger kommune tilbyr Ryfylke IKS å benytte seg av 

løsningen som de har utviklet. Kostnadene for å bruke løsningen foreligger ikke ennå, men 

det er skissertr oppstart kostnader på ca 0.5 mill og løpende utgifter på ca. 40’. 

Refusjonordningen kan starte opp ca. 1.september. Stavanger Kommune vil komme tilbake 

med mer opplysninger så snart som mulig. Ungdomskort saken vil bli bedre belyst i 

forbindelse med rådsmøtet 22. mai.  

 

Framlegg til vedtak  

Vil bli lagt frem under møtet. 

 

 
 

Sak 34/24  Medlem til styret i Reisemål Ryfylke 



Ordførerne i Ryfylkerådet har spilt inn Anne Lise Falch Anfinsen, Sandnes som Ryfylke IKS sin 

representant til styret i Reisemål Ryfylke. Anne Lise ble formelt valgt i generalforsamlingen 

30.04.24 

 

Framlegg til vedtak  

Saka blir tatt til orientering 

 

Sak 35/24  Varamedlem til Ryfylkealliansen 

Styret i Ryfylkealliansen er seks faste medlemer og to varamedlemer. Fem + to vara blir 

valde av årsmøtet. Den siste styremedlemen er ein politisk vald styremedlem, oppnemnd av 

Ryfylkerådet. Slik det har vore, er at når det blir fråfall til eit styremøte frå denne, møter 

annan styremedlem. Det er derimot uheldig at den politisk valde styremedlemen, ikkje har 

ein direkte personleg varamedlem. Me trur det er ein styrke at det kjem ein politikar i 

styremøta våre, for å då halda god kontakt mellom Ryfylkerådet og Ryfylkealliansen.  

Vedtak Ryfylkealliansen: 
Styret foreslår vedtaksendring for årsmøtet i Ryfylkealliansen. 
Forslaget blir at følgjande setning i vedtektene paragraf 6 blir endra frå: 
« Ryfylkerådet oppnemner eit politisk vald styremedlem» 
til: 
«Ryfylkerådet oppnemner eit politisk vald styremedlem, med personleg varamedlem frå 
Ryfylkerådet.» 
 

Framlegg til vedtak  

Ryfylkerådet støtter vedtaket i Ryfylkealliansen og innstiller Mads Drange som personlig 

varamedlem for styremedlem Anita Husøy Riskedal i styret i Ryfylkealliansen. 

 

Sak 36/24  Styre i Ryfylke IKS 

Styreformann Kristoffer Amdal i Ryfylke IKS fungerer i rollen som daglig leder under 

sykemeldingen til Inge Løyning. Et IKS kan ikke ha en slik dobbel rolle og situasjonen bør 

løses snarest mulig. Det er en pågående prosess for å løse dette.  

Framlegg til vedtak  

Vil bli lagt frem under møtet. 

 

Sak 37/24  Eventuelt 



Ingen saker til eventuelt 

 


